
 1 

 

Protokół Nr ORN.0012.3.10.2015 
posiedzenia Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa 

Rady Miejskiej w Olecku odbytego w dniu 20 października 2015 r. 
 

Na stan 6 członków komisji w posiedzeniu udział wzięło 5 – lista obecności  

w załączeniu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji – Leszek Olszewski. 

W czasie trwania dyskusji w punkcie 2 przewodnictwo przejął Wiceprzewodniczący Komisji 

– Wojciech Leonarczyk. 

 

Protokołowała inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego w Olecku 

– Karolina Kuskowska. 

 

W posiedzeniu uczestniczył: 

 Komendant Powiatowy Policji w Olecku – Rafał Klauza, 

 Naczelnik Wydziału Prewencji i Ruchu Drogowego Komendy Powiatowej Policji  

w Olecku – Ewa Papadopulu. 

 

Przewodniczący Komisji – Leszek Olszewski 

otworzył posiedzenie komisji i przedstawił porządek posiedzenia.  

 

1. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia komisji. 

2. Bezpieczeństwo w mieście i gminie Olecko. 

3. Wolne wnioski. 

 

Uwag do porządku obrad komisji nie zgłaszano.  

 

Komisja (obecnych 3 członków) jednogłośnie przyjęła powyższy porządek posiedzenia. 

 

Do punktu 1 – Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia komisji. 

 

Uwag do protokołu Nr ORN.0012.3.9.2015 nie zgłaszano. 

 

Komisja (obecnych 3 członków) jednogłośnie przyjęła protokół Nr ORN.0012.3.9.2015  

z posiedzenia komisji odbytego w dniu 22 września 2015 r.  

 

Do punktu 2 – Bezpieczeństwo w mieście i gminie Olecko. 

 

Komendant Powiatowy Policji w Olecku – Rafał Klauza  

zapoznał radnych z warunkami pracy oleckich policjantów. Radni odwiedzili poszczególne 

wydziały komendy – prewencji i ruchu drogowego oraz kryminalny, byli także w policyjnym 

areszcie.  

 

Członek Komisji – Anna Kaczor 

zgłosiła problem wjazdu do Gimnazjum Nr 2 od strony ul. 11 Listopada, blokowany jest 

wjazd przez rodziców przywożących dzieci do szkoły, a stoi znak droga bez przejazdu. 

Problem zgłaszał Radny Leonarczyk podczas ostatniej sesji. Zapytała, czy można w tym 

miejscu postawić znak zakazu zatrzymywania się. 
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Naczelnik Wydziału Prewencji i Ruchu Drogowego Komendy Powiatowej Policji  

w Olecku – Ewa Papadopulu 

odpowiedziała, że na łuku drogi nie jest to możliwe. Uważa, że warto poruszyć ten problem 

na zebraniu z rodzicami. Zauważyła, że wniosek Radnego Leonarczyka dotyczył innej kwestii  

tzn. tego, że kierowcy zatrzymujący się w obrębie przejść, by przepuścić dzieci idące  

do szkoły, są wyprzedzani przez inne pojazdy. 

 

Członek Komisji – Anna Kaczor 

powiedziała, że jutro o 17.00 jest zebranie z rodzicami i uważa, że taka informacja przekazana 

przez funkcjonariusza Policji będzie skuteczniejsza. 

 

Przewodniczący Komisji – Leszek Olszewski 

w imieniu mieszkańca Olecka zgłosił, że przy LOK nad jeziorem o godzinie 8.00 – 9.00 rano 

zbiera się duża ilość młodzieży szkolnej, która pali papierosy, spożywa alkohol i pali ogniska. 

Prosił o częstsze patrolowanie tego miejsca. 

 

Naczelnik Wydziału Prewencji i Ruchu Drogowego Komendy Powiatowej Policji  

w Olecku – Ewa Papadopulu 

powiedziała, że Policja patroluje to miejsce, niemniej jednak można to robić częściej. 

 

Dalszej części dyskusji przewodniczył Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk. 

 

Komendant Powiatowy Policji w Olecku – Rafał Klauza  

poinformował, że głównym problemem jest zbyt mała liczba policjantów. W komendzie jest 

67 etatów i w zeszłym roku było 7 wakatów. W tym roku sytuacja jest taka sama. Poza tym 

trzy osoby były na przeszkoleniach, a dwie na długotrwałych zwolnieniach, czyli od stycznia 

12 osób brakuje. To ponad 10 procent wakatów.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

zapytał, w których wydziałach brakuje funkcjonariuszy. 

 

Komendant Powiatowy Policji w Olecku – Rafał Klauza  

odpowiedział, że głównie w sekcji kryminalnej. 

 

Członek Komisji – Anna Kaczor 

zapytała, czy z tego wniosek, że ludzie nie chcą pracować w Policji. 

 

Komendant Powiatowy Policji w Olecku – Rafał Klauza  

powiedział, że chętni do pracy raczej są, ale system naboru jest dosyć ciężki. Kiedyś 

prowadzona była akcja pod hasłem: ”Wstąp do policji, zanim policja wstąpi do ciebie”,  

co przynosiło jakiś efekt. Możliwe, że chętni odpadają na poziomie testów psychologicznych.  

 

Członek Komisji – Jarosław Bagieński 

zapytał, czy to jest tak, że ludzie z Olecka pracują w Olecku. 

 

Komendant Powiatowy Policji w Olecku – Rafał Klauza  

odpowiedział, że to jest kwestia wyboru. Dodał, że pomimo zbyt małej liczby policjantów 

Komenda radzi sobie całkiem dobrze, posiłkuje się służbami ponadnormatywnymi. Policja 

boryka się też z brakiem pieniędzy na bieżącą działalność. Podkreślił, że duży wpływ na 

poziom bezpieczeństwa ma wsparcie finansowe ze strony wszystkich samorządów powiatu 

oleckiego, które m.in. dofinansowują ponadnormatywne służby patrolowe. Zdaje sobie 

sprawę, że to może wyglądać dziwnie, że Komenda wnioskuje do gminy o wsparcie 

finansowe na bieżącą działalność, ale bez tego nie byłoby niezbędnych remontów, sprawnych 

samochodów. Jeśli chodzi o wyniki w sprawach kryminalnych Komenda ma 78 procent 
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wykrywalności i jest na trzecim miejscu w województwie. Poinformował, że końca tego roku 

lub najpóźniej na początku 2016 roku w mieście będzie zamontowany monitoring wizyjny (na 

początek 8 kamer), który będzie miał istotny wpływ na poprawę bezpieczeństwa.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

uważa, iż sama świadomość, że jest zainstalowana kamera może poprawić poziom 

bezpieczeństwa. 

 

Komendant Powiatowy Policji w Olecku – Rafał Klauza  

stwierdził, że nie kamery zapewniają bezpieczeństwo, tylko policjanci, ale na pewno 

przyczynią się do poprawy bezpieczeństwa. Poinformował, że w tym roku Policja w Olecku 

otrzymała wsparcie na bieżącą działalność z gmin i Nadleśnictwa w łącznej wysokości 16 tys. 

zł. 

 

Naczelnik Wydziału Prewencji i Ruchu Drogowego Komendy Powiatowej Policji  

w Olecku – Ewa Papadopulu 

poinformowała, że w 2015 roku oleccy policjanci przeprowadzili już 2387 służb patrolowych 

(o 13 więcej, niż w ubiegłym roku) oraz 90 służb ponadnormatywnych i 14 z innymi 

podmiotami tj. straż leśna i rybacka. W ciągu trzech kwartałów wystawili 2580 mandatów 

karnych (mniej o ponad 400 w porównaniu z 2014 r.) na łączną kwotę 374 820 zł.  

W tym samym okresie przeprowadzili na terenie miasta 2340 interwencji, a na terenach 

wiejskich 1186. Średni czas reakcji wynosił 6 min. 19 s. w mieście, a na terenie wiejskim  

40 min. 40 s. 

 

Członek Komisji – Robert Smyk 

zapytał, ile radiowozów patroluje w nocy. 

 

Komendant Powiatowy Policji w Olecku – Rafał Klauza  

odpowiedział, że w ciągu tygodnia jeden, a w weekendy 3 patrole. 

 

Naczelnik Wydziału Prewencji i Ruchu Drogowego Komendy Powiatowej Policji  

w Olecku – Ewa Papadopulu 

dodała, że najwięcej interwencji jest w sezonie letnim. 

 

Członek Komisji – Robert Smyk 

stwierdził, że monitoring pomoże na pewno. Uważa, że w mieście mogłoby być też lepsze 

oświetlenie ulic. W tej chwili najlepiej pod tym względem wygląda ul. Nocznickiego. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

zapytał, czy Wiewiórcza Ścieżka jest także patrolowana poza sezonem. 

 

Komendant Powiatowy Policji w Olecku – Rafał Klauza  

odpowiedział, że tak. 

 

Naczelnik Wydziału Prewencji i Ruchu Drogowego Komendy Powiatowej Policji  

w Olecku – Ewa Papadopulu 

dodała, że częściej jest patrolowana część ścieżki od strony miejskiej, gdzie są jakieś 

zdarzenia, w pozostałej części w zasadzie nie ma zgłoszeń. 

 

Komendant Powiatowy Policji w Olecku – Rafał Klauza  

uważa, że ważna jest przejrzystość jeśli chodzi o ulice. Problemowa jest ul. Partyzantów, 

gdzie z obu stron są zadrzewienia i zakrzaczenia. Dla zwiększenia bezpieczeństwa, 

zakrzaczenia należałoby przyciąć. Człowiek idący tą ulicą jest z obu stron zasłonięty, to nie 

jest bezpieczne, również z uwagi na słabe oświetlenie.  
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Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

wie, że Zarząd Dróg Powiatowych ma w planach jesienią dokonać przeglądu. 

 

Komendant Powiatowy Policji w Olecku – Rafał Klauza  

powiedział, że otwarte, większe przestrzenie są zawsze bezpieczniejsze. 

 

Naczelnik Wydziału Prewencji i Ruchu Drogowego Komendy Powiatowej Policji  

w Olecku – Ewa Papadopulu 

dodała, że są oddzielne dziedziny nauki jak projektowanie bezpiecznych przestrzeni. 

 

Członek Komisji – Robert Smyk 

zapytał, czy zdarzają się zgłoszenia dotyczące przejścia z ul. Kasprowicza  

na ul. Łąkową. 

 

Naczelnik Wydziału Prewencji i Ruchu Drogowego Komendy Powiatowej Policji  

w Olecku – Ewa Papadopulu 

powiedziała, że wcześniej, kiedy samochody ciężarowe stacjonowały na targowicy, zdarzały 

się zdarzenia kryminalne, ale jeśli chodzi o samo przejście nie było zgłoszeń. 

 

Członek Komisji – Robert Smyk 

wydaje mu się, że zdarzeń nie ma ponieważ to przejście nie jest oświetlone i ludzie z obawy  

o bezpieczeństwo chodzą np. ul. Nocznickiego. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

odnośnie ostatniej debaty Policji w sprawie bezpieczeństwa, Policja pytała o opinię jak 

powinna przebiegać  ta akcja. Uważa, że pierwszy tydzień, w przypadku małego wykroczenia, 

powinien być na zasadzie edukacji, natomiast później należy już karać. 

 

Członek Komisji – Anna Kaczor 

uważa, że brak kultury jazdy wśród kierowców jest coraz wyraźniejszy. Dodała, że ostatnio 

składała też wniosek o urządzenie ronda przy ul. Wojska Polskiego. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

zgodził się, że to rondo jest potrzebne, ponieważ ludzie często przechodzą w niedozwolonych 

miejscach. 

 

Naczelnik Wydziału Prewencji i Ruchu Drogowego Komendy Powiatowej Policji  

w Olecku – Ewa Papadopulu 

uznała, że jest to faktycznie problem, ponieważ w tamtej części miasta funkcjonują 

wielkopowierzchniowe sklepy, a dostęp jest bardzo trudny. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

zapytał, jaka jest opinia Policji w sprawie Alei Lipowych. Swego czasu otrzymał informację, 

że może być w tamtym miejscu ruch rowerowy dwustronny.  

 

Naczelnik Wydziału Prewencji i Ruchu Drogowego Komendy Powiatowej Policji  

w Olecku – Ewa Papadopulu 

jej zdaniem ciężko byłoby to przepisowo wykonać. 

 

Komendant Powiatowy Policji w Olecku – Rafał Klauza  

poinformował, że wykrywalność ogólna wynosi 85 procent i jest to trzecie miejsce  

w województwie, a w siedmiu najważniejszych kategoriach, m.in. w rozbojach, kradzieżach  

i włamaniach jest 68,5 procent wykrywalności i jest to drugie miejsce w województwie. 
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Poruszył kwestię stanu pojazdów policyjnych. Powiedział, że ostatnia wymiana miała miejsce 

w 2006 roku. Jest to duży problem. Jeden nowy samochód będzie w tym miesiącu. 

 

Członek Komisji – Robert Smyk 

zapytał, czy kontrolując pojazdy Policja sprawdza stan emisji spalin i poziom hałasu. 

 

Komendant Powiatowy Policji w Olecku – Rafał Klauza  

odpowiedział, że poziom hałasu tak, natomiast emisji spalin nie, ponieważ nie mają 

odpowiedniego sprzętu. Badaniem emisji spalin zajmuje się Inspekcja Transportu 

Drogowego, jeżeli Policja wykonuje wspólne działania z Inspekcją, to ona ma odpowiedni 

sprzęt, więc nie ma tu problemu. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

zapytał o przejście tymczasowe dla pieszych przy cmentarzu. 

 

Naczelnik Wydziału Prewencji i Ruchu Drogowego Komendy Powiatowej Policji  

w Olecku – Ewa Papadopulu 

odpowiedziała, że nie było jeszcze rozmów w tym zakresie. Niemniej jednak przed dniem 

Wszystkich Świętych Policja jest obowiązana zapewnić bezpieczeństwo. Dodała, że do tej 

pory nie odnotowano żadnych zdarzeń. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

Do punktu 3 – Wolne wnioski. 

 

Komisja (obecnych 3 członków) 

popiera wnioski Policji zgłoszone do projektu budżetu gminy Olecko na 2016 rok. 

 

Członek Komisji – Anna Kaczor 

podczas oględzin Komendy Pan Komendant zwrócił uwagę na problem z ciągle 

pojawiającym się grzybem w jednym z jej pomieszczeń. Wnioskuje o wygospodarowanie 

środków w budżecie z przeznaczeniem na remont pomieszczenia. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

w imieniu mieszkańców zgłosił wniosek o zwrócenie uwagi Policji na przejście (tunel)  

w okolicy PZU. Ludzie prowadzący działalność handlową w tym miejscu utrudniają 

mieszkańcom komunikację, zastawiają tunel. 

 

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono. 

 

 

 

     Protokołowała                                                                 Przewodniczący Komisji 

 

Karolina Kuskowska                                                                  Leszek Olszewski 

 

                                                                                         

                                                                                       Wiceprzewodniczący Komisji 

 

Wojciech Leonarczyk 

 


